
                                                       

                                                            ZÁPIS 

                                     schůze Metodické komise ČAS (MK) 

                                                      12. září 2024 

 

Jednání se zúčastnili: 

Mgr. Iveta Rudová (IR), Doc. PhDr. Aleš Kaplan (AK), Ph.D., MBA., Mgr. Petr Jeřábek (PJ), Ph.D., Mgr. 

Martin Sebera (MS), Ph.D., PhDr. Pavlína Vostatková (PV), Mgr. Dominik Kolinger (DK),  

omluveni: Mgr. Jan Feher (JF), Mgr. Petr Mlateček (PM) 

nepřítomna: Mgr. Adriana Ujkanovičová (AU) 

 

 

1. Kontrola zápisu z minulé schůze 

a) MK připomínkovala v uplynulém období materiál oddělení mládeže Ze žactva do dorostu, který je 

aktuálně zveřejněn na webu ČAS a také poskytnut v prostředí MOODLE účastníkům školení TŽ              

a 3. třídy. DK informoval, že vznikají doplňková videa k jednotlivým cvičením. MK by ráda videa 

zhlédla a poskytla případné poznámky/připomínky. 

Úkol: poslat MK videa  

Termín: ihned    zodpovídá: Kolinger 

 

Úkol: připomínkování videí/zaslat připomínky přímo DK 

Termín:do 29.9.     zodpovídají: všichni členové MK 

b) Na webu ČAS byly zveřejněny vybrané závěrečné práce z FTVS UK a FSpS MU. Výběr dalších 

prací zajistí AK a MS. Práce budou opět zveřejněny na webu ČAS. 

Úkol: vybrat vhodné závěrečné práce ke zveřejnění 

Termín: do 30.11.  zodpovídají: Kaplan, Sebera 

 

c) Poplatky za prodlužování, Směrnice o trenérech 

IR informovala o schválení nové Směrnice o trenérech (schválilo PČAS na květnovém zasedání). 

Úpravy směrnice se týkají zejména odkazů na příslušné články nových Stanov ČAS.  Zůstala 

skutečnost, že trenér musí být zapsán v databázi ČAS u jednoho oddílu/klubu. Pokud není trenér 

členem atletického oddílu/klubu a chce být členem ČAS, musí mít s ČAS uzavřenou dohodu. Přestup 

trenéra z oddílu do oddílu je jen po písemném souhlasu nového oddílu. Sazebník poplatků, odměn a 

náhrad se neměnil tzn. zůstává i poplatek za prodloužení trenérské licence 300 Kč. 

MK ukládá upravit veřejný registr trenérů ČAS tak, aby odpovídal výše uvedenému předpisu a 

neobsahoval trenéry bez členství v atletickém oddílu/klubu.  

Úkol: zajistit změny v registru  

Termín: do 22.9.   zodpovídá: Kolinger/MO ČAS 

Další úkoly, které trvají, byly probrány během jednání (viz dále). 

 

 

 

 



2. Informace z PČAS 

IR podala informaci z jednání PČAS v uplynulém období. Za metodiku se řešila nová Směrnice             

o trenérech (viz bod 1 c) tohoto zápisu. Při říjnovém jednání se bude řešit problematika 

elektronického tréninkového deníku (viz bod 4 tohoto zápisu). 

3. Školení a semináře 
a) Trenérská škola (TŠ) 

Aktuální informaci o 2. ročníku TŠ při UK FTVS, vzhledem k nepřítomnosti JF, MK nemá. MK 

ukládá JF vypracovat a předložit MK písemný materiál: hodnocení 1. ročníku TŠ a plán 2. ročníku 

TŠ (počet účastníků, rozpis konzultací, plán „open režimu“, lektorské zajištění, atd.). 

 

Připravuje se otevření 1. ročníku TŠ při FSpS MU v Brně, specializace Běhy/chůze, Vrh/hody. MK 

v uplynulém období připomínkovala úpravu studijního plán dle režimu zmíněné vysoké školy (mj. 

rozdělení na jednotlivé semestry). MK upozorňuje na nutnost dodržení rozsahu schváleného 

studijního plánu (schváleno MK 13. 4. 2023) Proběhla diskuze ohledně možnosti studia dalších 

trenérů jiných specializací, popř. napojení na specializaci Sprinty/překážky, která již probíhá. MK 

toto nedoporučuje. Pokud bude zpracován písemný materiál/návrh řešení, bude se tím MK 

zabývat.  

Úkol: vypracování hodnocení 1. ročníku TŠ a plán 2. ročníku 

Termín: do 22.9.   Zodpovídá: Feher  

 

b) Školení 2. třídy 

Aktuální informaci o proběhlém školení 2. třídy, vzhledem k nepřítomnosti JF, MK nemá. 

MK ukládá JF vypracovat a předložit MK hodnocení ukončeného školení 2. třídy (financování, 

počet účastníků, počet trenérů, kteří již ukončili, atd.). 

Úkol: vypracování hodnocení školení 2. třídy 

Termín: do 22.9.   Zodpovídá: Feher 

 

Další školení 2. třídy bude zahájeno v listopadu 2024 v Olomouci (vedoucí Liběna Kováčová). 

Školení koordinuje za ČAS vedoucí metodického oddělení V. Rus.  

 

 

c) Školení 3. třídy 

V letošním roce uspořádá školení LKAS v termínu 1. konzultace 7.-10.11., 2.konzultace 21.-24.11. 

vedoucí školení Petr Jeřábek.  

Pro školení 3. třídy je zřízeno MOODLE prostředí. Nutno dokončit speciální část. MK se shodlo pro 

vytvoření pouze základních osnov + doporučené literatury pro jednotlivé lekce. 

Úkol: vytvoření speciální části (prezentace) 

Termín: do 29.9.   zodpovídá: Jeřábek 

 

d) Školení TAP a TŽ  

DK informoval o školeních, příprava a realizace ze strany ČAS probíhá bez problémů.  

Další vzdělávací akce: 

Připravují se dva hlavní doškolovací semináře 2.11.v Praze (mj. i lektor AK), 24.11. v Brně. IR 

informovala o aktivu reprezentace (30.9.-1.10.), semináři pro vybrané oddíly/kluby (11.-13.10.) a 

semináři/aktivu ČPTM (8.-9.11.). Další akce viz www.atletika.cz. 

 

 

 

 



4. Elektronický tréninkový deník 
JF byl vyzván k předložení písemného materiálu k využití ETD v roce 2024 a plánu rozvoje ETD 

v roce 2025 (mj. podklad pro rozpočet ČAS a podklad pro říjnové jednání PČAS). JF komunikuje 

s Online-systémem ohledně podkladových dat, zatím od nich nedodány. MK ukládá JF zintenzivnit 

komunikaci a po obdržení podkladů vypracovat požadovanou písemnou informaci k ETD. MS 

opětovně nabídl svoje zapojení do řešení problematiky.  

Úkol: vypracovat písemný materiál k ETD dle požadavků 

Termín: do 22.9.   zodpovídá: Feher 

5. Rozpočet MK pro rok 2025 

Rozpočet byl zaslán předem všem členům MK. IR vysvětlila přesun některých položen z oblasti 

metodiky do jiných oblastí a tím výrazného snížení výnosů oproti roku 2024 (aktiv/seminář ČPTM – 

mládež, aktiv/seminář reprezentace – reprezentace, poplatky za školení TAP/TŽ, za udělení trenérské 

kvalifikace za vzdělání a prodloužení trenérské licence – do oblasti poplatků ČAS). Všichni členové 

MK byli vyzváni, v rámci rozpočtu, k námětům pro metodickou činnost v roce 2025. 

6. Udělení trenérských kvalifikací za vzdělání  
DK předložil seznam žadatelů o trenérskou kvalifikaci a jmenování trenérem na základě uznání 

tělovýchovného vzdělání. MK seznam schválila a jmenovala žadatele trenéry příslušné kvalifikace: 

Jaroslav Frnoch, trenér 3. třídy 

Petr Pleva, trenér 3. třídy 

Petr Hudeček, trenér 3. třídy 

Klára Teofilová, trenérka 3.třídy 

Jiřina Kudličková, trenérka 1.třídy 

5. Různé  
a) AK informoval o konferenci Atletika 2024, která proběhne v prosinci v Banské Bystrici.  

 

b) Stručná informace k problematice změny v překážkových bězích žactva a mládeže. Bude řešeno 

po podzimních aktivech. 

 

c) Vyšla další kniha Jugend Leichathletik Víceboje. 

 

d) MS navrhuje zaslat vybrané otázky od MK prostřednictvím emailu (hromadné korespondence) 

přímo trenérům, popř. vytvoření „ elektronické ankety pro rychlé zjišťování informací“. Dle DK tento 

systém zatím nefunguje. 

Úkol: vyřešit problematiku  

Termín: do 29.9.   zodpovídají: Kolinger, Sebera, Rudová 

 

d) Proběhla diskuze ohledně poděkování trenérům úspěšných závodníků na sociálních sítích (dříve 

diskutovaný projekt „Díky trenére“). MK velmi kladně hodnotí zveřejnění fotografií medailista-

trenér z MS U20 Lima a doporučuje toto pro všechny mládežnické vrcholné akce. 

e) MS za MK dává podnět k realizaci seminářů jednotlivých sekcí, které se budou zabývat tréninkem 

úspěšných (zejména mládežnických) atletů z uskutečněných vrcholných akcí. Dále dává podnět 

k pozvání trenérů/lektorů úspěšných atletů na semináře, aby prezentovali trénink svých svěřenců. 

Úkol: informovat vedoucí trenéry jednotlivých sekcí 

Termín: do 5.11.   zodpovídá: Rudová 

 

f) IR vyzvala členy MK k zaslání konkrétních otázek, které může předložit/řešit na nadcházejících 

akcích (aktiv reprezentace, seminář pro oddíly/kluby, seminář ČPTM). 

 

 

 



g) IR vyzvala členy MK k zaslání podnětů v metodické oblasti, které by se měly v následujícím 

období (do dubnové Valné hromady 2025) řešit. 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------- 

Jednání proběhlo ve čtvrtek 12. září 2024, 17-19.30h v sídle ČAS 

Zapsala: Iveta Rudová 

kontrola zápisu: všichni členové MK 

Termín další schůze: 1. čtvrtletí 2025 

  


